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سرویس سیاســی- محســن رضایی دبیر مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در آئین افتتاحیه نظام جمع سپاری 
و نخستین فراخوان جمع سپاری دبیرخانه مجمع تشخیص 
مصلحت نظام با محوریت تدوین سیاست های کلی برنامه 
هفتم توســعه کشور، اظهار داشت: امروز نیازمند یک اراده 
ملی سوم برای اداره کشور هستیم. اولین اراده ملی در ایران 
در ســال ۵۶ و ۵۷ شکل گرفت و نسل اول انقلاب در کنار 
امام توانست کار بزرگی انجام دهد و در عالم سیاست راهی 
نو به نام جمهوری اسلامی را به وجود آورد. وی عنوان کرد: 
دومین اراده ملی برای آزادسازی سرزمین های اسلامی بود 
که قدرت های بین الملل، صدام حسین را تحریک کردند و 
او به ۵ استان وارد شد و در اینجا نسل دوم، دومین اراده ملی 

را شکل داد و اقتدار ایران را بازگرداند.
 دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه در 
گام دوم انقلاب در آســتانه شکل گیری یک اراده ملی سوم 
توسط نسل سوم و چهارم انقلاب در حوزه اقتصاد، فرهنگ 
و محورهای هفتگانه رهبری در بیانیه گام دوم هستیم، گفت: 
سومین اراده ملی ایران باید به دست نسل سومی ها صورت 
گیرد. رضایی خاطرنشان کرد: ما در آستانه تحولات جدید 
در کشــور هســتیم و نحوه اداره، سیاست گذاری کشور و 
برنامه ریزی هــا باید متحول شــود، در غیــر این صورت 
مسیرهای منفی در فرهنگ و اقتصاد ادامه می یابد. در چهل 

سال اول انقلاب با روندهای مثبت و منفی روبرو بودیم. 
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: روندهای 
مثبت انقلاب در حوزه سیاســت، دفاع و امنیت اســت و 
این تحولات بدون بســیج اندیشمندان امکان پذیر نیست. 
باید بســیجی از اندیشکده ها و نخبه ها و پژوهشگاه ها در 
موسسات فرهنگی وکسب وکارها صورت گیرد. تا تحول 
در بخش های فکری و اندیشــه ای شکل نگیرد تحولی در 

فرهنگ و اقتصاد صورت نخواهد گرفت. 
رضایــی تصریح کــرد: در گذشــته پژوهش های 
کارشناسی، نظری و مطالعاتی داشته ایم، اکنون سومین موج 
اندیشــه ورزی را دنبال می کنیم. تحولات چهل ساله دوم 
انقلاب متکی به فعالیت و تلاش اســت. به عنوان حامیان 
اندیشگاهی بر روی مجمع حساب کنید. هر اندیشکده ای 
می تواند ده ها گروه خودجوش را ساماندهی کند. ارائه فکر 

بدون مطالبه ما را به جایی نمی رساند. 
وی بیان کرد: دومین مســأله، تحول در دولت است. 
امروز دیوان سالاری و نحوه حکمرانی در اقتصاد و فرهنگ 
بزرگترین مانع پیشرفت کشور است و این را باید تغییر داد. 
اگر نیروهای انقلاب می گفتند باید شــاه را ساقط کنیم، اگر 
نیروهای دفاع مقدس می گفتند باید صدام را ساقط کنیم شما 
بایــد یک دولت نو و یک تنظیم رابطه جدید میان دولت و 

نظام و دولت با مردم پیدا کنید.
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام در ادامه تاکید 
کــرد: در دهه اول انقلاب وقتی بســیجی ها به جبهه اعزام 
می شــدند، خبرنگاران خارجی زیاد به جبهه می آمدند و با 
اینهــا صحبت می کردند و می گفتند جوان! کجا می خواهی 
بروی؟ می گفتند خرمشهر با هدف اینکه راه قدس از کربلا 
می گــذرد و طرف فکر می کرد این فرد دیروز خدمت امام 
بوده و حکمی از امام گرفته که به خرمشــهر برود و از آنجا 
هم حمله کند و تا قدس پیش برود. چنین روحیه ای در حال 

حاضر در میان جوانان ما کشته شده است.
رضایی با بیان اینکه همه جوانان باید خود را نماینده 
نظــام و انقلاب بدانند، افزود: همــه باید حس انقلابی در 
خود شــکل بدهند و به صحنه و میدان بیایند منتهی هم در 
چارچوب نظریه پردازی و اندیشه ورزی و هم در چارچوب 
مطالبــه گری به گونه ای که خود را نماینده انقلاب و ملت 

ایــران بدانند. این کشــور و این نظــام متعلق به هیچ گروه 
خاصــی نیســت و متعلق به ملت ایران اســت مخصوصاً 
جوان های کشور.و جوانان باید تصمیمی تاریخی بگیرند و 

منتظر فرش قرمز نباشند.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام عنوان کرد: بیش 
از بیست سال است در این کشور سیاست های بسیار دقیق 
و پیشــرفته از سوی رهبر انقلاب به دولت و مجلس ابلاغ 
شــده و تاکنون فقط آقایان در خصوص سیاست های اصل 
۴۴ قانون نوشتند. اگر سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی در 
این کشور پیاده می شــد مطمئن باشید ما امروز مشکلات 

اقتصادی نداشتیم. 
وی افــزود: چند ســال قبل از شــروع تحریم های 
اقتصادی، پیش بینی شــده بود که این کشــور با نوسانات 
اقتصادی روبرو خواهد شد و نیازمند یک اقتصاد مقاومتی 
است. این اقتصاد مقاومتی طراحی و نوشته شد و مقام معظم 
رهبری کلمه به کلمه این مباحث را دیدند و آنها را اصلاح 
و تقویت کردند و با دیدگاه های خود، امام و اســلام انطباق 

دادند.
رضایــی تاکید کرد: ســند اقتصــاد مقاومتی قبل از 
بحران های اقتصادی، ابلاغ شــد اما هنوز روی زمین است 
و قانونش نوشــته نشده اســت . بعضی از مسئولان کشور 
نمی دانند این چه ســند مهمی است. تنظیم رابطه دولت با 
بالادست و تنظیم رابطه دولت با مردم مهمترین تحولی است 
که باید صورت بگیرد. اگر در ساختار دولت، دیوان سالاری 
دولت، روش حل مســائل در دولــت، چگونگی ارتباط با 
نخبگان، چگونگی ارتباط با کســب و کارها اصلاح نشود 
همان قدم های منفی در فرهنگ و اقتصاد ممکن است ادامه 

پیدا کند.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: دومین گام 
بعد از اینکه اراده ملی در کشور با پیشگامی جوانان و مطالبه 
گری شما شروع شود، تحولات در دولت است. این دولت 
حجم وســیع و هزینه های وسیعی دارد و هر اندازه با فساد 

مبارزه شود، اگر دولت درست نشود مجدداً فساد از گوشه و 
کنار دیگری سر در می آورد. این تحول چگونه باید صورت 
بگیرد؟ روی بخش های تحول دولت باید فکر کنید و به ما 

پیشنهاد دهید. 
وی ادامه داد: مســأله ســوم که مسأله روز و عملیاتی 
ماست مسأله سیاست های کلی برنامه هفتم است و ما انتظار 
داریــم به عنوان اولین برنامه گام دوم به ریل گذاری جدید 
در فرهنگ و اقتصاد تبدیل شــود. رضایی خاطرنشان کرد: 
چطــور باید جلوی راه های رفته اشــتباه را گرفت و روی 
راه های نو چطور باید سرمایه گذاری کرد؟ زمان ما محدود 
اســت. درست است یکســال دیگر وقت داریم اما به دلیل 
اینکه سیاست های کلی چند ماه قبل از برنامه نویسی باید به 
دولت ابلاغ شود و برنامه هفتم برنامه مهمی برای ما است ، 
حداکثر ما باید بتوانیم تا تیر ماه و اردیبهشت ماه سال آینده 
سیاست های کلی را از مسیر اندیشگاهی و بخش های داخل 
مجمع بگذارنیم و خدمت رهبر انقلاب ارائه کنیم و ایشان 
تصویب کنند و اردیبهشت ماه که ابلاغ شد، دولت بعد بتواند 
آذر ماه آن را به مجلس بدهد و مجلس هم آن را ظرف ســه 

ماه تصویب کند تا در سال ۱۴۰۱ به نتیجه برسد. 

دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام تصریح کرد: 
ممکن اســت به دلیل تغییرات دولت و مجلس تاخیری در 
برنامه داده شود زیرا دولتی می رود و دولتی می آید و ممکن 
است لازم باشــد از مقام معظم رهبری وقت بگیریم. چند 
اشــکال وجود دارد. یکی از مسائلی که باید در دولت به آن 
فکرکند، جزیره ای برخورد کردن در مورد حل مسائل است.
وی با بیان اینکه وزارتخانه ها مســتقل هستند اما هر 
موضوعی به دو یا سه وزارتخانه ارتباط پیدا می کند، گفت: 
بــرای نمونه کاری که مقام معظم رهبــری اجازه دادند از 
صندوق توســعه ملی در خوزستان ۴۰۰ هزار هکتار زمین 
آماده کشت شود و اکنون ۲۵۰ هزار هکتار آماده کشت شده 
است اما هزاران تن محصول کشاورزی کنار جاده ها در حال 
از بین رفتن است، زیرا همزمان سند در کنار این فعالیت های 

کشاورزی نیامدند این پروژه را پیش ببرند.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: در غالب 
برنامه های کشــور باید دو یا ســه وزارتخانه کنار هم و به 
صورت مشترک و قرارگاهی کار کنند اما کشور فاقد چنین 
سیستمی است. مســأله دیگر تمرکز گرایی فوق العاده ای 
است که در مرکز وجود دارد و نبودن اختیارات در استان ها. 
استان ها هنوز مساوی الاختیار هستند و قدرت برنامه ریزی 
ندارند. به اســتان ها اختیار داده نمی شود تا تحولی صورت 
گیــرد. ما اگــر بخواهیم مردم را وارد اقتصــاد کنیم با این 
دولت متمرکز نمی شود. باید مسئولیت، قدرت و اختیار به 
استان ها داد. برنامه هفتم توسعه نمی تواند برای این فکری 
کند. تحولی باید در رابطه دولت و مردم و مطالبه از بســیج 

مردم در زندگی خودشان اتفاق بیافتد.
رضایی با بیان اینکه مسأله دیگر فاصله بنگاه داری با 
زندگی مردم است، گفت: در مناطق محروم با شهرک های 
اقتصــادی که می روید می بینید ســرمایه گذاری عظیمی 
صورت گرفته اســت که به دلیل استفاده از امکانات دولتی، 
رانت ایجاد شده است . کنار کارخانه ها سرمایه گذاری عظیم 
شــده و در مقابل جوان ها درگیر اعتیاد هستند در حالی که 
میلیاردها پول آمده که از امتیازات دولتی در آنجا اســتفاده 
شود. وی تصریح کرد: صنعت و دولت جزیره ای شده اند و 
نتیجه آن این شده که اگر این جزیره ای شدن از بین نرود و 
میــان زندگی مردم و صنعت، فناوری، اداره دولتی صورت 
نگیرد ممکن اســت بنگاه های بیشتری ایجاد شود اما روز 

به روز فقر، تبعیض و بی عدالتی بیشتری را شاهد باشیم.  
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام تاکید کرد: در 
چهار سال اول دولت آمد به منظور کنترل تورم، نقدینگی را 
از دست مردم در بانک ها جمع کرد و نرخ سود بانکی را بالا 
برد و تورم به ۹ درصد رسید اما ارتباط این فعالیت با تولید 
و چرخه پولی را محاســبه نکرد و بانک مرکزی جزیره ای 
عمل کرد و نتیجه این شد که آب عظیمی پشت سد ایستاد 
و زمانی که در حال سرریز بود یعنی سال ۹۷ این دریچه باز 
شد. نرخ سود بانکی را کاهش دادند و فکر نکردند این پول 

که بیرون می آید کجا می رود.
وی گفت: عده ای حدود ۱۵۰ نفر در کشــور هستند 

که متخصص چتربازی هســتند و پول های خود را طوری 
مدیریت می کنند که وارد چرخه پر ریســک تولید نشود و 
بهتر از دولتمردان فهمیدند پولی که بیرون می آید کجا قرار 

است برود.
رضایی اضافه کرد: آنها می دانســتند پول ها به بورس 
می رود و سریع پول ها را به سپرده های جاری تبدیل کردند 
و این آخر سر که فقرا به دنبال بورس رفتند، به دنبال عسلی 
رفتند که در حال تمام شــدن بود و چیزی نصیبشــان نشد. 
رابطه اینها با تولید، صنعت و اشــتغال جزیره ای اســت و 

نمی تواند ادامه پیدا کند.
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظــام گفت: اینکه 
صنعــت و مســائل اقتصــاد کلان جزیره ای باشــد، ما به 
یکپارچگی نیاز داریم و لازم اســت در سیاســت های کلی 
فکری برای آن کنیم. شــما چه سیاســت هایی را پیشنهاد 
می کنید؟ حســن شما این است که درگیر مسائل تجربی و 
نظری شــدید و می توانید مسائلی را به ما بگویید که هم بار 
تجربی داشته باشــد و هم مسائل نظری در آن مورد توجه 
قرار گرفته باشــد. ما به دنبال تشکیلات و سازمان و شبکه 

نیستیم اما وظیفه حمایت داریم

3 سیاسی

ســرویس سیاسی- این فعال سیاسی اصولگرا تأکید کرد: دولت به هیچ عنوان نمی 
توانــد عملکــرد خودش را در حوزه اقتصادی توجیه کنــد. دولت آقای روحانی به رغم 
هشــدارهای فراوان کارشناســان دو اشتباه بزرگ انجام داد. نخست آنکه آقایان تصور می 
کردند با اتکا به داخل نمی توان کشــور را اداره کرد و باید در ســایه حل مسائل مان با دنیا، 
سرمایه گذاری خارجی جذب کرد و به حل مشکلات پرداخت. اشتباه دوم دولت آن بود 

که مدیریت جهادی و پیگیر نداشت.
محســن کوهکن در واکنش به اظهارات محمدباقر نوبخت که گفته »حتی یک قطره 
نفت هم نمی توانیم بفروشــیم«، گفت: این مســئله درست است چون ما نفت را بشکه ای 
میفروشــیم نه قطره ای. البته فارغ از مزاح، معتقدم باید واقعیت ها را باید با مردم در میان 
گذاشــت تا درســت تحلیل کنند. مردم امروز در حوزه های مختلف گرانی و تورم را می 
بینند، حالا اگر اطلاعات غلط هم به آنها بدهیم، اعتمادشان را به دولت از دست می دهند.

وی با اشــاره به نگاه کارشناســان اقتصادی افزود: سال هاست که مطرح می شود با 
اصلاح نظام مالیاتی باید اتکای بودجه عمومی کشــور را به نفت کم کرد. الان که تحریم 
هــای آمریکا علیه فروش نفت ما برقرار اســت و حجم فــروش کاهش یافته، دولت باید 
اطلاعات درست به مردم بدهد که تا به حال برای جلوگیری از فرار مالیاتی چه کار کرده 
و برای جبران کاهش فروش نفت در ۵ ماه نخست امسال چه اقداماتی انجام داده و برای 

تدوین بودجه سال آینده نیز چه تدابیری اندیشیده است.
این فعال سیاســی اصولگــرا تأکید کرد: دولت به هیچ عنــوان نمی تواند عملکرد 
خودش را در حوزه اقتصادی با این نوع حرف ها توجیه کند. دولت آقای روحانی به رغم 
هشــدارهای فراوان کارشناســان دو اشتباه بزرگ انجام داد. نخست آنکه آقایان تصور می 
کردند با اتکا به داخل نمی توان کشــور را اداره کرد و باید در ســایه حل مسائل مان با دنیا، 
سرمایه گذاری خارجی جذب کرد و به حل مشکلات پرداخت. اشتباه دوم دولت آن بود 

که مدیریت جهادی و پیگیر نداشت.
وی در پاسخ به این سئوال که اگر دوباره به عقب برگردید برجام را در جلوی صحن 
مجلس به آتش می کشید؟ بیان کرد: آنچه آتش زدم پرچم آمریکا بود. حتی یکی از دوستان 
دولتی چندوقت بعد به من گفت »از هر کسی این کار را انتظار داشتیم الا شما«. به او پاسخ 
دادم »من منتقد دولتم اما این کار من به نفع دولت بود چون وقتی ترامپ خروج از برجام 
را اعلام کرد، بعد صحبت با برخی دوستان متوجه شدم فردا صبح در مجلس بیشتر هجمه 
ها به سمت دولت و رئیس جمهور خواهد بود حال آنکه باید سمت و سوی این حملات 
به طرف آمریکا باشــد. این اتفاق را یک خبط بزرگ می دانســتم چون انعکاس خوبی در 

جهان نداشت بنابراین پرچمی تهیه کردم و آن اقدام را انجام دادم.«
نایب رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری تأکید کرد: با وجودی که به دولت انتقاد 
داشتیم که دقت لازم را درباره برجام انجام نداد اما درست نبود که دولت ما هدف نخست 
اعتراض ها قرار گیرد و آن کار ما باعث شــد که نخســتین هجمه ها به طرف آمریکا در 
اعتراض به عهدشــکنی اش باشــد. البته آن زمان خیلی ها از اقدام ما تشکر کردند و برخی 
نیز پیام های توهین آمیز فرستادند. در کل هر زمانی به مقتضیات خودش لازم باشد دوباره 

این کار را انجام دهیم، انجام می دهیم.

ســرویس سیاســی-احمد کریمی اصفهانی گفت: محصولی امکانات مالی ای در 
اختیار دارد که با اتکاء به آن امکانات در عالم سیاســت و به خصوص در تعیین خط مشــی 

جبهه پایداری تأثیر گذار است.
ســعید جلیلــی به پشــتوانه نیروهای جبهــه پایداری خــود را آمــاده انتخابات 
ریاســت جمهوری۱۴۰۰ می کند و هنوز معلوم نیست که به غیر از پایداری دیگر نیروهای 
اصولگــرا از او حمایــت می کنند یا خیر. البته در این بین نباید از تأثیر صادق محصولی به 
عنوان یکی از مهم ترین نیروهای پایداری غافل شــد؛ اویی که همیشه به عنوان مردِ پشت 

پرده این جریان سیاسی شناخته می شود.
احمد کریمی اصفهانی، فعال سیاســی اصولگرا دربــاره کنش های انتخاباتی اخیر 
جبهه پایداری با محوریت نامزدی سعید جلیلی گفت: »آنچه در کلیت می توان گفت این 
است که نیروهای جبهه پایداری بیش از آنچه هستند، خود را انقلابی می دانند. پایداری ها 
معمولا محدود فکر می کنند و این درحالی اســت که با تنگ نظری و کوته نگری نمی توان 
مملکت را اداره کرد. کشورداری دید وسیعی می خواهد که پایداری ها از آن بی بهره اند«.

او دربــاره احتمال ریاســت جمهوری ســعید جلیلی هم گفــت: »آقای جلیلی هم 
ماننــد حمایت کنندگانــش توان اداره کشــور را ندارد و بعید می دانم بتواند بار ســنگین 
ریاســت جمهوری را بر دوش بکشد. کشــور ایران به رئیس جمهوری نیاز دارد که بتواند 
مردم را از شــرایط ســخت فعلی نجات دهد و با مدیریت و برنامه بحران ها را یک به یک 

پشت سر بگذارد که من چنین خصائلی در آقای جلیلی مشاهده نمی کنم«.
کریمی اصفهانی درباره نقش و تأثیر صادق محصولی در مناســبات سیاسی کشور، 
خاصه در سیاست ورزی جبهه پایداری تصریح کرد: »آقای محصولی هم مانند آقای جلیلی 
نمی توان از پس مسئولیت  مهمی چون ریاست جمهوری برآید؛ در گذشته هم تجربه شایان 
ذکری ندارد که بگوییم او انسانی دارای تجربه ارزنده است و او هم فکر محدودی دارد اما 
به هر حال او امکانات مالی ای در اختیار دارد که با اتکاء به آن امکانات در عالم سیاســت 

و به خصوص در تعیین خط مشی جبهه پایداری تأثیر گذار است«.
او در پایــان درخصوص ویژگی های یــک رئیس جمهور ایدآل گفت: »واقعیت این 
اســت که کشــور ایران در مقطع کنونی احتیاح به یک قلندر عالم سیاست دارد؛ فردی که 
مورد وفاق اکثریت نیروهای سیاسی باشد؛ شخصیتی که سابقه خوب مدیریتش بر کسی 
پوشیده نباشد و از همین حالا بتوان پیش بینی کرد که اگر آن شخصیت رئیس جمهور شود، 

بسیاری از مشکلات حل می شود«.

»برنامه هفتم توسعه« باید تا تیرماه ۱۴۰۰ 
تقدیم رهبرانقلاب شود

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: ما باید حداکثر بتوانیم تا تیر ماه سال آینده سیاست های کلی برنامه هفتم را
 خدمت رهبر انقلاب ارسال کنیم تا دولت بعد بتواند آن را به مجلس بدهد.

کوهکن فعال سیاسی اصولگرا: 

آنچه در مجلس آتش زدم پرچم 
آمریکا بود نه برجام

احمد کریمی اصفهانی فعال سیاسی اصولگرا: 

پایداری ها تنگ نظر و کوته نگر 
هستند

با جرثقیل 

طلاب ما 

محمدرضا فروتن

راهی زندان شد

کانال جدید 

نظام پارلمانی 

اشتباه بود

نیرو های انقلاب 

شبهه خودنمایی 

صادق زیباکلام گفت : امیدوارند مثلا حضور دکتر ظریف یا محســن هاشــمی در 
مناظره ها و رفتار و گفتار مؤدبانه و دیپلماتیک آن ها بتواند بخشی از آن امواج »دقیقه نودی« را 
به راه بیندازد. سؤال اینجاست که چقدر حضور ظریف، محسن هاشمی یا حتی خود آقای 
خاتمی ممکن است »معجزه« رفتن آن ۲۴ میلیون به پای صندوق های رأی را تکرار کند؟ 
پاسخ این پرسش در گرو تحولاتی است که ممکن است در چند ماه آینده اتفاق بیفتد؛ والا 
اگر تغییر و تحول خاصی اتفاق نیفتد و با همین فضای سنگین شهریور ۱۳۹۹ وارد خرداد 
۱۴۰۰ بشــویم، جرثقیل هم نمی تواند حتی بخشی از آن ۲۴ میلیون را به پای صندق های 
رأی بیاورد. نیازی به تجزیه و تحلیل های پیچیده جامعه شــناختی نیست تا انسان متوجه 
شود که چه اتفاقی برای آن ۲۴ میلیون پیش آمده؛ حتی نیازی نیست از شواهد مشارکت 

مردم در انتخابات اسفند سال گذشته مدد بگیریم.

آیت الله علم الهدی با اشاره به موضوع آموزش مجازی طلاب، بیان کرد: به ما گفتند 
باید در فضای مجازی درس بدهیم، آمدند فیلمی از تدریس ما ضبط کردند و روی سایت 
حوزه گذاشتند، اما به نظر من آموزش آفلاین و این که فیلم ضبط شده در سایت بارگذاری 
شود خوب نیست، زیرا بعضی از طلبه ها بعد از تدریس آفلاین ما در سایت، نزد ما آمدند 
و گفتند بعضی از حرف هایتان را نفهمیدیم و بعضی ها را اصلًا قبول نداشته و نسبت به آن 
ایراداتی داریم. نیاز است که امکانات و تجهیزات لازم برای حوزه ها فراهم باشد تا بتوانند 
حداقل آموزش آنلاین در فضای مجازی داشــته باشند و من می گویم امکانات فقط یک 
دانشگاه برای کل حوزه خراسان کافی است. نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی با اشاره 
به کمک های کمیته امداد جهت خرید تبلت برای دانش آموزان کم بضاعت، افزود: اکنون 
می گوینــد کمیته امداد چه مقدار لپ تاپ و تبلت خریداری کرده و می خواهد در اختیار 
کودکان بی بضاعت حاشیه نشین قرار دهد تا بتوانند از آموزش مجازی استفاده کنند. یعنی 
این طلاب ما به اندازه دانش آموزان ابتدایی ارزش ندارند؟! باید امکانات در اختیار طلاب 

بگذاریم یا حداقل کمک کنیم آن ها را تهیه کنند.

محمدرضا فروتن با انتشــار پستی در اینستاگرام، شایعه تغییر جنسیت خود را که 
توســط برخی رسانه ها منتشر شده بود، تکذیب کرد. او نوشته است: »هموطنان عزیزم، 
خبری که درمورد من در شبکه های اجتماعی و رسانه های جمعی منتشر شده است، دروغ 
و به دور از حقیقت اســت. ضمن احترام به تمامی تفاوت های جنسیتی، خبر منتشرشده 
را به تمامی تکذیب می کنم. حق پیگیری و شــکایت از رســانه ها و اشخاصی که چنین 
اطلاعات نادرستی را بدون هرگونه تحقیق و کاوش در سطح جامعه منتشر می کنند، برای 

خویش محفوظ می دانم.«

نماینده تبریز در مجلس گفت: ســرانجام با مرارت های بســیار »مش قربانعلی« از 
مالکیت ماشین سازی خلع و به اتهام اخلال در نظام ارزی کشور راهی زندان شد.احمد 
علیرضا بیگی نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی در نشست علنی پارلمان طی 
تذکری اظهار داشت: سرانجام با مرارت های بسیار مش قربانعلی از مالکیت ماشین سازی 
خلع و به اتهام اخلال در نظام ارزی کشــور راهی زندان شــد.وی افزود: همچنین طراح 
سناریوهای ناصواب و واگذاری که مسبب اصلی آشفتگی امروز واحدهایی چون کشت 
و صنعت مغان، ماشین سازی و هپکو و بسیاری از واحدهای مهم بود راهی زندان شد و 
رئیس قوه قضائیه اخیرا دستور رسیدگی به پرونده های وی را صادر کرد که تسریع در این 

موضوع ضروری است.

معاون دیپلماســی اقتصادی وزیر امور خارجه به رشــد تجارت ایران با افغانستان 
اشــاره کرد و گفت: کانال جدیدی برای صادرات کالاهای ایرانی به آسیای مرکزی از راه 
افغانستان ایجاد شده است. غلامرضا انصاری معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه 
در حاشیه یازدهمین جلسه ستاد هماهنگی روابط اقتصادی خارجی در سال ۹۹ با اشاره 
به این که محور اصلی این جلســه تجارت با افغانستان بود، اظهار داشت: راه های توسعه 
روابط اقتصادی با این کشور همسایه و مشکلاتی که با آن روبرو هستیم، نیز در این نشست 
بررسی شد.انصاری با اشاره به اینکه از نمایندگی های ما در خارج از کشور و هم نمایندگان 
استان های مرزی در این جلسه حضور داشتند، افزود: تجارت ما با افغانستان، دومین حجم 
تجارت را در منطقه دارد و همه مرزهای ما در تجارت با افغانستان فعال هستند.وی با اشاره 
به مشکلاتی که شیوع ویروس کرونا و همچنین بحث تحریم بر سر راه تجارت کشورها 
به وجود آورده است، اظهار داشت: تجارت ما با افغانستان رشد داشته و همین باعث شده 
مشکلاتی در مرزها به وجود آید؛ از جمله تراکم کامیون ها در مرزها را داریم که چگونگی 

حل این مشکل در جلسه امروز مورد بررسی قرار گرفت.

نائب رییس مجلس شورای اسلامی گفت: به نظر می رسد لازم است، در کشور مدتی 
طولانی نظام پارلمانی حاکم شود.سیدامیرحســین قاضی زاده با بیان اینکه درحال حاضر 
مشکلات زیادی در پاسخگوسازی مسئولان وجود دارد و باید اقدامات جدی تری انجام 
شود، ادامه داد: نظام ما یک نظام ریاستی است، باید برای پاسخگو کردن مسئولان با توجه 
به توزیع اختیارات در کشور فکری جدی کرد که نیازمند برنامه های بنیادی تر است. وی 
با اشاره به اینکه یک نظر این است که نخست وزیری را احیا کنیم تا مجلس بتواند دولت را 
رصد کند، افزود: مجلس اکنون نمی تواند بسیاری از برنامه های دولت را رصد کند، رییس 
جمهور نیز یک فرد برخاسته از آرای مردمی است و نمی توان به راحتی به سراغش رفت 
زیرا یک نماد سیاسی است، وقت آن است که گفت وگو برای پاسخگوسازی کابینه انجام 
شود. نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: به نظر می رسد 
لازم است در کشور مدتی طولانی نظام پارلمانی حاکم شود. کابینه را می توان بارها ساقط 
کرد، بعد از جنگ جهانی دوم یک حزب پنجاه سال بر ژاپن حکومت کرد اما میانگین عمر 
کابینه هایش کمتر از دو سال بود. ما نیاز داریم در موقع لزوم سریع افراد را عوض کنیم اما 

با شرایط کنونی اگر سراغ هرکسی برویم بحران سیاسی ایجاد می شود.

مینو محرزگفت : در بســیاری از مدارس کشــور امکان جداسازی و حفظ فاصله 
فیزیکی و تهویه هوا نیســت. دانش آموزان با ماســک هم مصون از ابتلا به کرونا نیستند. 
ضدعفونی کلاس ها با پمپ های ضدعفونی بی فایده اســت. این اشتباه است که بگویند 

بچه ها در کلاس بنشینند و همین که ماسک زده باشند، کفایت می کند .

وقتی خاتمی به صحنه آمد و با حمایت کارگزاران یک وجهه اپوزیسیون و جدید به 
خود گرفت و ادبیات او هم یک ادبیات تحول خواهانه بود، در نتیجه خاتمی به مظهر تحول 
و ناطق به نماد تداوم وضع موجود و پیروی از هاشــمی بدل شــد و در نهایت این جریان 
انقلابی بود که شکست خورد. من احساس می کنم اگر این بار هشیاری و دقت به خرج 
ندهیم ممکن است که باز هم این اتفاق تکرار شود و تکرار این مساله را به شیوه هاشمی 
آنچنان که اتفاق افتاد، خطری برای نیرو های انقلاب می دانم، اکنون به رغم اینکه در آستانه 
پیروزی هستند و همه چیز در دست آن هاست، دوباره یک رکب اینچنینی موجب شود که 
انتخابات را به رقیب واگذار کنند.آقای هاشمی در انتخابات سال ۷۶ به نیرو های انقلاب 
رکب زد. ایشان در ابتدا علاقه داشت که محدودیت زمانی ریاست جمهوری را تغییر دهد 
که موفق نشد، علت این عدم موفقیت هم یک بخشی مغایرت با قانون اساسی بود و بخش 

دیگر هم اینکه جامعه دیگر ایشان را مانند گذشته مدافع محرومان نمی دید.

مصطفی میرسلیم، نماینده مردم تهران در مجلس گفت: بن بستی به لحاظ سیاسی 
برای تغییر قانون اساســی وجود ندارد. وی درباره پیگیری پرونده های فســاد برخی 
نمایندگان گفت: یک مورد از چنان پرونده ها در هنگام بررســی اعتبارنامه ها عملیاتی 
شد و یکی از نمایندگان از مجلس کنار گذاشته شد. هنوز مواردی وجود دارد که قابل 
پیگیری است. اعضای هیأت رئیسه باید بدانند که هیچ برتری نسبت به دیگر نمایندگان 
ندارند. وظایف نمایندگی اگر بخواهد کامل و درست ایفا شود، بسیار سنگین است، به 
طوری که قابل جمع با اشتغالات دیگر در بیرون مجلس نیست. در مجلس امور بسیار 
در هم تنیده است و پیشبرد صحیح آن ها کار ساده ای نیست و وقتی برای سر خاراندن 
و گشــت و گذار و کار سیاســی دیگر به هیأت رئیســه نمی دهد و اگر آن ها گرفتار این 
حواشی شدند بدانند کار اصلی خود را فدا کرده اند. برخی اظهارنظر ها در صحن مجلس، 

شبهه خودنمایی دارند.

اخبار ویژه ...

سه شنبه 18 شهریور 1399، 19 محرم 1441، 8 سپتامبر 2020، شماره 3567، صفحه

اینکه صنعت و مســائل اقتصاد کلان جزیره ای باشــد، ما به یکپارچگی نیاز داریم و لازم است در سیاست های 
کلی فکری برای آن کنیم. شــما چه سیاســت هایی را پیشنهاد می کنید؟ حسن شــما این است که درگیر مسائل 
تجربی و نظری شــدید و می توانید مســائلی را به ما بگویید که هم بار تجربی داشته باشد و هم مسائل نظری 
در آن مورد توجه قرار گرفته باشــد. ما به دنبال تشــکیلات و سازمان و شبکه نیستیم اما وظیفه حمایت داریم


